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V KINECH OD 21. ŘÍJNA
HALLOWEEN ZABÍJÍ
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PEKLI JSTE CHLEBA, NA
MOUKU VÁM DÁ METRO
NAŠE FOTOVÝZVAMÁ VÍTĚZE. KOUKNĚTE SE NA JEJICH VÝTVORY STRANA 8

Svátek slaví: Sabina

Silný vichr lámal stromy. Problémy měly dráhy, letiště i pražská zoo
Českem se prohnal silný vítr. Zaměstnával nejen hasiče, kteří museli odklízet spadlé stromy, ale i energetiky. Bez proudu se ocitly statisíce domácností.
Problémy hlásila také železnice a letiště. Pro veřejnost se preventivně uzavřela trojská zoo nebo zahrady u Pražského hradu. Počasí už bude klidnější,
přichází ale chladný víkend. Na snímku zasahují hasiči na Karlovarsku. HZ KARLOVARSKÉHO KRAJE

U Zemana bez roušek.
Mynář zveřejnil video
Porušili pravidla. Šéf Sněmovny Vondráček ani kancléř Mynář neměli na pokoji u prezidenta nasazené
respirátory. BIS. O kancléře se zajímá kontrarozvědka. Paroubek. Uvažuje o prezidentské kandidatuře STRANA 2
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Ke kontrarozvědce
půjdou Zemanovi
lidé bez prověrky.

Pražský hrad odmítl, že by
při ochraně utajovaných in-
formací porušoval zákon. Re-
agoval tak na středeční infor-
mace Deníku N, podle které-
ho prezident Miloš Zeman
a jeho nejbližší okolí čelí po-
dezření z úniku tajných infor-
mací a případem se zabývá
Bezpečnostní informační
služba ( BIS) a Národní centrá-
la proti organizovanému zlo-
činu (NCOZ). Ředitel pověře-

ný řízením bezpečnostního
odboru Pražského hradu a ře-
ditel administrativní sekce
Jan Novák v prohlášení uve-
dl, že zveřejnění informací
o vyšetřování Hradu není
v době hospitalizace Zemana
náhodné.
Deník N napsal, že NCOZ

se zabývá podezřením, že
z okolí prezidenta unikají uta-
jované informace, které mají
pocházet hlavně z BIS. Případ
řeší i samotná kontrarozvěd-
ka, která si chce pozvat na po-
dání vysvětlení kancléře Vra-
tislava Mynáře i Nováka. Oba
nemají k dispozici prověrku
od Národního bezpečnostní-
ho úřadu (NBÚ). Na policii

a do BIS má přijít i Novákův
zástupce Jiří Rom, který
na Hrad přestoupil loni v létě
právě z BIS, uvedl server.
„Kancelář prezidenta republi-
ky přistupuje k ochraně uta-
jovaných informací v soula-
du se zákonem,“ uvedl v pro-
hlášení zveřejněném
na webu Hradu Novák.

Za ochranu utajovaných in-
formací podle něj odpovídá
bezpečnostní ředitelka KPR,
která může přistupovat
k přísně tajným informacím,
prověření jsou i pracovníci
tajné spisovny. „Utajované
spisy jsou distribuovány pou-
ze oprávněným osobám s ná-
ležitou prověrkou,“ napsal

Novák. Dodal, že podmínky
splňují i všichni pracovníci,
kteří se s utajovanými infor-
macemi mají seznamovat.
„Pokud z Bezpečnostní infor-
mační služby nebo jiné insti-
tuce unikají utajované infor-
mace k vybraným noviná-
řům, neděje se tak cestou
Kanceláře prezidenta republi-
ky. Zveřejnění informací
o údajném utajovaném vyšet-
řování týkajícím se KPR, a to
v době hospitalizace prezi-
denta republiky, není náhod-
né,“ uvedl Novák. Za KPR
také odmítl, že by prezidento-
vi Zemanovi nebyl předán
„konkrétní utajovaný doku-
ment BIS“. ČTK a iDNES.cz

Jiří Paroubek ve vysílání Rá-
dia Impuls řekl, že se chce
o kandidatuře na prezidenta
rozhodnout během několika
měsíců. „Uvažuji o tom, a po-
kud bude společenská potře-
ba, tak nevylučuji, že bych
o tom mohl dál vážně uvažo-
vat,“ řekl někdejší předseda
vlády a ČSSD. V souvislosti
s tím promluvil také o poten-
ciální kandidatuře premiéra
Andreje Babiše. „Ten je
do kandidatury lákán jako
dobrý sparing partner budou-
cího kandidáta pravice. An-
drej Babiš by mohl být tím

nejsilnějším prezidentských
kandidátem nalevo od středu
a měl by být obezřetný, když
mu radí osoby jako Karel
Schwarzenberg.“ Šance
na zvolení Babiše jsou ale po-
dle Paroubka malé. „Nemá
potenciál, aby získal 51 pro-
cent voličů a sněmovní volby
ho o tomměly přesvědčit.“
Jiří Paroubek se na Impul-

su vyjádřil taky k aktuálnímu
dění na Hradě. „Reakce Sená-
tu naMiloše Zemana jsou pře-
hnané. Prohlašovat ho za člo-
věka, který už není schopný
výkonu svého úřadu, tak to vi-

dím jako příliš. Byl bych
v tom opatrnější.“ Podle Jiří-
ho Paroubka jsou kroky Sená-
tu řízené tím, aby Zeman ne-
pověřil sestavením vlády ně-
koho jiného, než chce sámSe-
nát.

Někdejší šéf ČSSD Jiří Pa-
roubek okomentoval i pracov-
ní působení mluvčího prezi-
denta Jiřího Ovčáčka, se kte-
rým má sám z minulosti ne-
příjemnou zkušenost. „Mys-
lím si, že prezidentovi slouží
dobře, i když teď ty jeho vý-
stupy jsou zbytečné, někdy je
lepší mlčet.“ MET

Liberec je první, kdo v ČR chová viskaču
Novinkou v expozici liberecké zoo je viskača – jihoamerický hlodavec z čeledi činčilovi-
tých. Liberecká zoo je první v Česku a šestá ze zahrad v Evropě, která tento druh chová.
Viskača je největší zástupce z čeledi činčilovitých. Ve volné přírodě obývají pampy a křo-
vinaté oblasti v Argentině, Bolívii a Paraguayi, kde tvoří až třicetičlenné kolonie. V zemi
si budují rozsáhlé sítě chodeb a aktivní jsou hlavně za soumraku, kdy vyráží za potravou.
Živí se výhradně rostlinnou stravou a spásají traviny a byliny rostoucí v okolí. ZOO LIBEREC

Problémů vzniklých kvůli
tomu, že se někteří hosté
při vstupu do restaurace od-
mítnou prokázat dokladem
o očkování, testování či pro-
dělání nemoci nového typu
koronaviru, se obávajímajite-
lé restaurací a hospod. Perso-
nál restaurací bude muset
od 1. listopadu kvůli rostoucí-
mu počtu nákaz novým koro-
navirem kontrolovat doklad
hostů o bezinfekčnosti.
Kontrolovat bezinfekčnost

hostů restaurací je nesmysl,
jde jen o přenášení odpověd-
nosti státu za šíření koronavi-
ru na majitele a provozovate-
le gastro služeb. Řekla to ma-
jitelka několika restaurací
v centru Hradce Králové Rad-
ka Mlatečková. Restrikce po-
dle ní povede k úbytku hos-
tů, může nastat i další pokles

tržeb. „Vůbec si to nedovedu
představit, nevím, jak to bu-
deme stíhat. Velmi nás to zatí-
ží,“ řekla Mlatečková. Problé-
my očekává především
v době obědů, kdy už nyní
často nestíhají.

„Kdyžmi host řekne, žemi
nic neukáže, tak ho mám vy-
kázat? Nedávámi to naprosto
žádnou logiku,“ řekl provo-
zovatel hospůdky U Kuděje
v Olomouci Michal Giacin-
tov. „Host třeba řekne, že po-
tvrzení má, ale neukáže, pro-
tože je na něm uvedeno jeho
jméno. Co teď? Potom k nám
přijde kontrola a on řekne, že
se ho nikdo neptal. Bude to
tvrzení proti tvrzení,“ uvedl
majitel hospůdky Giacintov.
Zároveň řekl, že netuší, jak
bude v podobných případech
postupovat. ČTK

Šíření nemoci covid-19
v Česku nadále zrychluje,
stejně jako nárůsty počtů
hospitalizovaných a zemřelých.

● Ve středu přibylo 3276 přípa-
dů covidu, více než dvojnáso-
bek ve srovnání s předchozím
týdnem, kdy bylo za středu
1500 nově nakažených.

● Hospitalizovaných lidí s covi-
dem-19 bylo aktuálně ke stře-
dě 726, nejvíc od 26. května,
a skoro o tři pětiny více než
před týdnem.

● Ke včerejšímu večeru za po-
sledních sedm dní zemřelo
58 lidí s covidem-19, což je
skoro o třetinu více než

za celé září a více než dvojná-
sobek počtu úmrtí za celý
srpen.

● Počty nově nakažených,
hospitalizovaných a zemře-
lých v současnosti prudce ros-
tou. Ještě na začátku září se
denní nárůsty nakažených po-
hybovaly kolem dvou až tří
stovek, hospitalizovaných
bylo jen kolem 60 a počty
zemřelých za týden
se pohybovaly v jednotkách.

● Tento týden už dvakrát pře-
kročil denní nárůst nakaže-
ných tři tisícovky a počet
úmrtí se v posledních dnech
několikrát dostal na čísla
kolem deseti za den.

Úniky tajných informací BIS
na Hradě? Mynář to popírá

Kontroly. Nezvládneme
je, stěžují si hospodští

Špatné zprávy. Covid dál zrychlujeNový prezident. Paroubek
zvažuje, že půjde do boje

Podpis bez data

Vedoucí prezidentské kance-
láře Vratislav Mynář včera
zveřejnil videozáznam s prezi-
dentem, jak v nemocnici po-
depisuje dokument o svolání
nové Sněmovny za přítomnos-
ti jejího končícího předsedy
Radka Vondráčka.

● Má jít o důkaz, že prezident
je schopen jednat o své vůli.
Problémem je, že kancléř
a Vondráček stáli u ležícího
Zemana bez respirátoru,
Zemanův podpis byl na papí-
ře bez data.
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Bez vlaků
Železniční doprava na me-
zinárodním koridoru mezi
Brnem a Blanskem od polo-
viny prosince na jeden rok
zcela utichne. Důvodem
je rekonstrukce tohoto
úseku a přestavba stanice
Adamov, kde vznikne
ostrovní nástupiště. Sprá-
va železnic se rozhodla
uzavřít celý úsek kvůli špat-
nému stavu tratě, která je
celá v obloucích. ČTK

Situace s Bohemia
Energy se snaží
využít podvodníci,
tvrdí ERÚ.

Energetický regulační úřad
(ERÚ) zachytil první stížnosti
na takzvané energetické
šmejdy, kteří se snaží zneužít
ukončení dodávek energií
od společností ze skupiny Bo-
hemia Energy. „Spotřebite-
lům nabízejí pomoc s výbě-

rem nového dodavatele, je-
jich služby ale mohou přivést
zákazníky do ještě větších
problémů,“ řekl mluvčí úřa-
du Michal Kebort.
Podvodníci se podle něj vy-

dávají například za pracovní-
ky ERÚ a doporučují lidem
konkrétní dodavatele ener-
gií, což úřad ze své podstaty
dělat nesmí. „Šmejdi opět do-
kazují, proč si své jméno za-
slouží. Znovu se vydávají
za pracovníky našeho úřadu
nebo si rovnou vymýšlejí po-
hádky o úřadu zcela novém,

kterýmá pomáhat lidem, kte-
ří nyní spadají pod dodavate-
le poslední instance. Stížnos-
tí zatímmáme jen několik de-
sítek, ale spotřebitelé si svou
chybu většinou uvědomí až
později, když po nich někdo
vymáhá pokuty, což je pozdě.
Proto naše varování přichází
teď, než stížností budou tisí-
ce,“ uvedl radní ERÚ Ladislav
Havel. Že telefonát nepochá-
zí z ERÚ ani jiného úřadu,
lidé podle Keborta poznají
snadno – žádný úřad neprodá-
vá energie a nesmí doporučo-

vat konkrétní dodavatele
energií. Dalším charakteris-
tickým rysem podvodníků
bývá tvrzení, že nic není zá-
vazné a lidé si své rozhodnutí
mohou kdykoli rozmyslet.
„Podobné rádoby nezávazné
nabídky bývají samozřejmě
závazné. Spotřebitel totiž
může smlouvu uzavřít i po te-
lefonu. Dostat se z ní bývá
o poznání složitější, a když
od smlouvy nestihne včas od-
stoupit, do 14 dnů, končí ta-
ková nabídka zpravidla sank-
cí,“ sdělil mluvčí. ČTK

Čísla dne

77
Češi za vánoční dárky na in-
ternetu letos podle odhadu
Asociace pro elektronickou
komerci utratí 77 miliard
korun. Poslední výsledky
ukazují, že e-shopům se daří.

12
V Lovosicích začala fungovat
velká nabíjecí stanice
pro elektromobily napájená
obnovitelnou elektřinou z ne-
daleké vodní elektrárny. Prv-
ní taková v ČR. Motoristé tu
mají k dispozici 12 rychlonabí-
jecích stojanů a čtyři klasické.

60
Obrovská poptávka Čechů
po obytných vozech a karava-
nech, která začala s pandemií
covidu loni v létě, pokračuje
i letos. Výrobci nestíhají. Po-
ptávka roste po celé Evropě.
Oblíbené 3,5tunové trvá vyro-
bit rok. V ČR je registrováno
60 tisíc takových aut. ČTK

Elektrošmejdi jako supi
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V dětství chtěla Magda Hrud-
ková zachraňovat velryby.
Pak studovala v Brně filozofii
a při pomoci v nemocnici „ob-
jevila“ nemoc motýlích kří-
del. Před sedmnácti lety stála
u zrodu české pacientské or-
ganizace Debra ČR, která po-
máhá lidem postiženým tou-
to vzácnou nemocí. Nemoc
motýlích křídel je bohužel ne-
vyléčitelná.

Jak došlo k tomu, že jste
začala pomáhat?
Někde v podvědomí jsem

vždy měla pocit, že bych
měla být někde platná. Něko-
mu jinému než pouze sobě.
Chodila jsem v Brně coby stu-
dentka jako dobrovolnice
do nemocnice na kožní oddě-
lení hrát si s malými dětmi,
za kterými nepřišla návštěva.
Byla jsem u toho, když paní
primářka Hana Bučková svo-
lávala první setkání všech pa-
cientů s nemocí motýlích kří-
del. Tehdy jich bylo asi 45.
Paní primářka nás dobrovol-
níky přizvala. Když jsem vidě-
la jak pacienty, tak jejich rodi-
če, jak jsou po všech strán-
kách vyčerpaní, nechápala
jsem, kdemají brát ne sílu, tu
měli, ale kapacitu na veške-
rou pomoc, na fungování ro-
diny. Tak to vzniklo. Potřeba
s tím něco dělat zvítězila nad
mou budoucí dráhou filozof-
ky religionistky.

V jakém stavu byla
tehdejší péče?
Neporovnatelné s tím, co

máme v současnosti. Pacienti
mají k dispozici nejlepší obva-
zy, které jsou celosvětově
k dispozici. Před sedmnácti
lety to ale bylo tristní. I když
jsme se od samého začátku
snažili zprostředkovat jim ty
nejlepší ošetřovacímateriály.
Protože léčba nemoci motý-
lích křídel je především o ne-
ustálém ošetřování a chráně-
ní křehké kůže.

Nemoc se dává nejčastěji
do souvislosti s malými
dětmi. Ale co dospělí?
Mám mezi nimi mnoho

přátel. Neznám nikoho, kdo
by se vzdal. A mohli by mít
nárok. Jsou ale nesmírně od-
hodlaní. Bojovníci. Nikdo to
nechce zabalit. A to hovořím
o těch, u kterých se nemoc
s věkem zhoršuje. Pak jsou
pacienti, kterým se onemoc-
nění časem mírně lepší,
i když nikdy nezmizí. Nebo
to alespoň stagnuje. To, co
oni musí vydržet třeba desít-
ky let, by jiný nezvládl za půl
roku. Máme jednu pacient-

ku, která i přes náročný zdra-
votní stav podniká skvělé
věci. Dva kamarádi ji napří-
klad na vozíku vzali na túru
po Krkonoších. Byla nadšená.

Existuje černý humor
i mezi takovými pacienty?
Ano, existuje. Rozhodně,

ale nevybavím si nic konkrét-
ního. Ještě když se vrátím
k nějaké sebelítosti nebo ne-
gacím. Tihle pacienti kopíru-
jí ostatní populaci. Když je ně-
kdo negativní, depresivní, lí-
tostivý, bude takový, i když
bude zcela zdravý.

Jak často si rodiče kladou
otázku – kde se stala chy-
ba, proč právě moje dítě?
Není žádný důvod, aby si

kladli nějakou vinu. Nemoc
motýlích křídel způsobují
různé mutace genů a nikdo
nevíme, zda právě u nás k ní
může dojít amůže se námna-
rodit nemocné děťátko. U pr-
vorozeného miminka, když
se nemoc v rodině dříve neob-
jevila, to nelze bohužel nijak
ovlivnit.

Možnost, jak špatnou ge-
netickou řadu přerušit,
zřejmě stále neexistuje.
Jde to genovou terapií, ale

tu zatím nemáme. Narušený
gen se dědí mezigeneračně,
ale vůbec se nemusí dlouhou
dobu projevit. Jeho přenašeči
jsou zdraví, nemoc se nepro-
jeví. Až po několika genera-
cích. Poprvé byla nemoc dia-
gnostikovaná v roce 1883.

To ale neznamená, že
předtím neexistovala. Jen
to nikdo nezaznamenal.
Samozřejmě. Ale i kvůli

tomu se nedopátráme, jak
dlouhá mohla být například
pauza mezi výskytem nemo-

ci motýlích křídel v jedné ro-
dině. Navíc genetická analý-
za je záležitost posledních
dvaceti let.

Vyrovnat se s faktem, že
dítě má nevyléčitelnou
nemoc, je pro rodiče
možná někdy nemožné.
Jakmile lékaři po porodu

chorobu zjistí, převáží se no-
vorozenec k nám do Brna.
Tam je k dispozici naše sociál-
ní pracovnice i psycholožka
a hned začínají s rodinou pra-
covat. Vysvětlují jim, co je to
za nemoc, jak s ní žít. Možná
byste se divil, jak jsou rodiče
neuvěřitelně stateční. Ale ne-
můžeme u nich být celý den,
celý rok. I když s nimi jsem
už 17 let, pořád vím, že si jen
stěží dokážu představit, co
prožívají. Život s touto nemo-
cí může být opravdu pekelně
těžký. Pro všechny.

Někdy se stává, že hlavně
muži odejdou i proto, aby
si našli jinou partnerku
aměli s ní zdravé dítě.
Motivem k rozchodům ne-

bývá nemocné dítě. Neevidu-
jeme víc rozpadlých manžel-
ství, než je běžné. I kdyby
měli zdravé děti, stejně by se
nejspíš rozešli. Naopak
máme rodiny, kdy se rodiče
rozejdou, už nefungují jako
manželé, ale jako rodiče ne-
mocného dítěte jsou stopro-
centně k dispozici. Znám ta-
tínka, který už má jinou part-
nerku, ale i tak se neustále
stará o své dítě s nemocí
motýlích křídel a pomáhá po-
dle potřeby. Mám také dvě
děti a nedokážu si představit
jakoukoli situaci, kdy by
máma od svých dětí odešla.
Emoční tíha i další starost
leží hodně na ní. Ale víme, že
tátové tu situaci často proží-

vají extrémně silně a hůř, ale
není to na nich vidět. Chtějí
být silní a podržet svou ženu
i celou rodinu, pomoci, jak
nejlépe umí. Tak emoce víc
tlumí.

Počet dětí s nemocí údaj-
ně letos výrazně stoupl.
Řekla bych spíš, že máme

„divnej“ rok. Dětí se narodilo
přes deset a to je zvláštní. Ni-
kde ve světě to nemají. Ne-
umíme si vysvětlit, proč se to
děje teď a tady, diví se všich-
ni. Nemáme ani srovnání se
světem, tam žádný výkyv ne-
zaznamenali.

Jak hodně lékaři
zabývající se chorobou
spolupracují?
Naši lékaři působí v klinic-

kém EB Centru ve FN Brno
(zkratka vycházející z latinského
názvu nemoci Epidermolysis bul-
losa congenita – pozn. redakce).
Je zde téměř 40 odborníků
připravených se ve svých od-
bornostech věnovat pacien-
tům s EB. Taková péče vyža-
duje speciální přístup i zna-
losti. A to naši lékařimají. Me-
zinárodní spolupráce vychází
z EBHausu v rakouském Salc-
burku. Tam je cosi jako cen-
trální mozek nemoci. Odbor-
níci si vyměňují poznatky ne-
ustále v rámci mezinárodní
sítě EB Clinet. A každoročně
se koná Debra International
kongres, tam je vždy sekce
pro lékaře.

Péčemusí být dost
finančně náročná.
Můžete ji vyčíslit?
Už jsme v situaci, že jako

Debra jsme schopní paciento-
vi pomoci se vším, o co si rodi-
na požádá. Když je těžký pa-
cient, může se jednat až o pa-
desát tisíc korun měsíčně.

Ale musím připomenout, že
léčbu a pomůcky už hradí
zdravotní pojišťovny. Jen na
to je nějaký roční limit a sta-
ne se, že ho rodina vyčerpá
dříve než za dvanáct měsíců.
Pak pomáhámemy.

Co všechno do péče
o nemocného spadá?
Hlavně ošetřovací materiál

a vše s tím spojené. Jsou to
opravdu téměř vagony ošetřo-
vacího materiálu, dezinfekcí,
mastí! Pak hradíme napří-
klad i léčebné ozdravné poby-
ty u moře, protože to nemoc-
né kůži hodně prospívá. Řeší-
me také doplatky v lékárně
za předepsané léky. Děláme
vše pro to, aby nic nestálo
v cestě tomu nejkvalitnější-
mu ošetření každého pacien-
ta. Ne všechno pojišťovny hra-
dí, pomáháDebra.My je nevy-
léčíme, naštěstí se nám daří
zkvalitňovat jim život.

Pacient potřebuje péči
čtyřiadvacet hodin denně.
Aspoň jeden rodič tedy
nemůže pracovat.
Většinou jsou to ženy, hlav-

ně u těžkých pacientů, kte-
rých je asi polovina. Když pak
dítě nastupuje do školy, je
nyní trend, že maminky
s ním odchází jako asistent-
ky. Ale nejen jako asistentky
pro své dítě, někdy se věnují
jiným dětem, ale jsou ve ško-
le spolu s vlastním, je-li tře-
ba. To, že se dítě i rodič od
sebe odpoutají, je také užiteč-
né. Matka má tak alespoň po-
loviční úvazek. To je skvělé.

Jak se vyvíjí vztah společ-
nosti k této nemoci?
Obecně se domnívám, že

jakkoli handicapovaný člo-
věk už nikoho neudiví, bere-
me je jako součást života.
V minulosti byly i názory,
proč o dítě, které je nevyléči-
telně nemocné, vlastně pečo-
vat. Ale už jsem se s tím něja-
kých deset let nesetkala.

Vybavíte si úplně prvního
dárce?
Ano, oslovila ho paní pri-

mářka a pomohl vůbec zorga-
nizovat to první setkání. Je to
původem švédská firma, kte-
rá vyrábí nejvhodnější ošetřo-
vací materiál pro tyto pacien-
ty, a je nám věrná dodnes.
Paní ředitelka nám tehdy vě-
novala dvacet tisíc korun
a ještě jsme dostali deset tisíc
korun od přítele jedné z ma-
minek, ty peníze šly na admi-
nistrativní poplatky a roz-
jezdDebry. Byl to důležitý od-
razový můstek. PAVEL HRABICA

Magda Hrudková spoluzakládala Debra ČR. METRO

„Nemoc motýlích křídel letos
má u nás docela divnej rok“

Nemoc motýlích křídel

Vzácné vrozené dědičné
puchýřnaté onemocnění. Jmé-
no má podle toho, že kůže pa-
cientů je jemná jako motýlí
křídla a je lehce zranitelná.
V Česku je asi 360 pacientů.

● Nemocní neznají den bez
bolesti.

● Děti s nemocí si nemohou
hrát jako ostatní. Hračka,
skluzavka, hra na pískovišti
mohou ublížit.

● Odřená kolena znamenají
pro nemocné dlouhodobou
léčbu a velkou bolest.



DLUHOPISY E-FINANCE CZ
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

propagační sdělení

4,1% ROČNÍ
ÚROK

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá
nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své
vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.

Investice od 50 000 Kč Dvouleté dluhopisy
Roční úrok 4,1 % po celou dobu investice
Úrok vyplácený jednou ročně Možnost předčasného splacení

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice
do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun.
Investiční strategií e-Finance je investovat prostředky získané
z dluhopisů do nákupu a výstavby rezidenčních a komerčních
nemovitostí v atraktivních lokalitách České republiky. Portfolio
investic najdete na www.e-finance.eu. ZCecnaniF-eumargorpohévosipohuldicmárvecičaRukmázláeraýnavovatsaZ

v celkové hodnotě uveřejněné na adrese www.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.

EFI WELLNESS

OD 250 KČ ZA 3 HODINY

www.efispa.cz
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Britské ostrovy se
po brexitu topí
v dalším problému.

Žijete ve Velké Británii
a máte zájem o koupi auto-
mobilu? Pak se vám velmi
snadnomůže stát, že za ojeti-
nu zaplatíte více než za nové
auto. „Prodejci mají takový
problém sehnat vozy, že
17 procent aut starých méně
než rok je nyní dražších než
jejich nové, avšak nyní nedo-
stupné, ekvivalenty,“ uvedl
RichardWalker z britské spo-

lečnosti Auto Trader, která se
zabývá prodejem aut pro-
střednictvím internetu.
„Na začátku roku byla při-
tom dražší než nová auta jen
čtyři procenta ojetin,“ dopl-
ňuje Walker.

Poptávka je veliká
Data Auto Traderu zároveň

říkají, že kupující ojetých
vozů v Británii utratili minu-
lý týden za pořízení ojetého
vozidla přibližně o čtvrtinu
více než ve stejném období
loňského roku. Důvod? Mi-
mořádně silná poptávka se
střetává s nízkou dostupnos-
tí. „Neočekáváme, že by se

růst cen v dohledné době zpo-
malil,“ varuje navíc Richard
Walker, podle nějž nejvýraz-
něji cena roste u populárních
vozů, jako jsou Ford Focus či
Ford Kuga.

Covid vše komplikuje
Automobilky nejen v Britá-

nii se stále potýkají s globál-
ním nedostatkem čipů, který
komplikuje i zhoršující se
pandemická situace v jihový-
chodní Asii. Prodeje automo-
bilů v Evropě se patrně pro-
padnou pod úroveň poklesu
z loňského roku, kdy dodáv-
ky omezovala pandemie ne-
moci covid-19. ČTK

Spustí síť
Bývalý americký prezident
Donald Trump včera ohlá-
sil vznik vlastní sociální
sítě. Nová aplikace Truth
(Pravda) má konkurovat
velkým americkým digitál-
ním firmám a postavit se
jejich tyranii, uvedl Trump.
Služba by podle plánů
měla být spuštěna ve zku-
šebním provozu v listopa-
du. O vytvoření vlastní so-
ciální sítě Trump hovořil
poté, co provozovatelé so-
ciálních sítí Facebook
a Twitter zrušili jeho profi-
ly v souvislosti s útoky
na sídlo amerického parla-
mentu Kapitol z 6. ledna.
Podle agentury Bloomberg
Twitter, kde Trumpa sledo-
valo až 80 milionů profilů,
vyloučil bývalého preziden-
ta natrvalo. V případě Face-
booku je Trumpův profil
zablokován nejméně
do roku 2023. AP

První hudební přehrávač
iPod, představený 23. října
2001, zaujal na svou dobu pře-
kvapivě malými rozměry.
V elegantním těle o velikosti
balíčku karet se skrýval pev-
ný disk s kapacitou pěti giga-
bajtů, který mohl přehrávat
až 1000 skladeb. K ovládání
přístroje sloužilo kolečko
umístěné na čelní straně.
I přes poměrně vysokou

prodejní cenu 399 dolarů se
iPod trefil do černého. Hrani-
ci jednoho milionu proda-
ných kusů iPod překonal už
v červnu 2003. Ve stejném
roce firma Apple představila
svoji placenou internetovou
službu na stahování hudby
iTunes. ČTK

Nejvíc se jim prodraží
populární ojetiny

Bouře začala před 65 lety
Maďarská revoluce roku 1956 byla nejmasovějším
a nadlouho nejkrvavějším pokusem některé ze zemí vý-
chodního bloku vymanit se z vlivu Moskvy. Lidové povstá-
ní vypuklo po budapešťské demonstraci z 23. října 1956,
jež chtěla vyjádřit solidaritu s tehdejšími změnami v Pol-
sku, kde se po dělnických bouřích dostal do čela komunis-
tické strany slibný Wladyslaw Gomulka. Původně pokoj-
ná akce ale v Budapešti přerostla v ničení symbolů komu-
nismu a nakonec ve srážky s bezpečnostními silami. Ne-
pokoje, jež potlačila až sovětská armáda, trvaly do začát-
ku listopadu. Zahynulo při nich nejméně 3500 lidí. ČTK

iPod z roku 2001 APPLE

Čísla dne

1021
Vikingové se nacházeli
na americkém kontinentu
kolem roku 1021. Uvádí to
nový výzkum, který vedli ba-
datelé z nizozemské univerzi-
ty v Groningenu. Vědci využi-
li novou výzkumnou metodu,
jež jim umožnila přesnější
datování než obvyklý postup
za použití uhlíku C14. Badate-
lé se zaměřili na pozůstatky
vikinské osady v severní části
kanadského ostrova New-
foundland.

66 975
Cena nejznámější kryptomě-
ny bitcoin vystoupila na re-
kordních 66 975 dolarů, tedy
1,47 milionu korun, a výrazně
tak překonala maximum
z letošního dubna. ČTK

Krátce

Sputnik nebude
Evropská agentura pro
léčivé přípravky EMA
pravděpodobně neroz-
hodne o ruské vakcíně
proti covidu-19 Sputnik
V dříve než v prvním
čtvrtletí příštího roku.

Bič na koloběžky
V Evropské unii bude
brzy nutné sjednat po-
vinné ručení pro těžké
a rychle jezdící elektro-
koloběžky a další vozít-
ka s motorem. EU však
nebude požadovat pojiš-
tění u elektrokol, tam
bude rozhodnutí na člen-
ských státech. Norma
schválená Evropským
parlamentem zamíří do
jednotlivých zemí, jež ji
budou aplikovat do vlast-
ních právních řádů. ČTK

Hit. Slaví 20 let
inzerce

PROFIMEDIA
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Upečte s Metrem chleba a dostanete
300 korun na mouku, zněla naše fotový-
zva. Přišlo plno chlebů, děkujeme! Za ten-
to dostane odměnu Anna Kramolišová.

AUTORKA KŘÍŽOVKY: HANA KŘÍŽOVÁ

Tajenka:všichnimitleskali

foto za

300
Kč

foto za

300
Kč

foto za

300
Kč

foto za

300
Kč

foto za

300
Kč

foto za

300
Kč

Čtenářka Jana Hoslová upekla chleba
přímo pro redakci Metra! Aby nám jej
nikdo neukradl, je bezpečnostně opatřen
přímo názvem našich novin. Díky!

mojemetro denikmetro www.metro.czd

@mojemetro

Odpolední siesta v podání Jaroslavy Pita-
rové: zapálit svíčku, uvařit oblíbený čaj,
nakrojit domácí chléb a zakousnout
se vedle něj i do nového vydání Metra.

Namazat máslem, lehce posolit a zasypat
ještě třeba nasekanými bylinkami. Domá-
cí výtvor čtenářky Milušky Coufalové
je doslova k sežrání. Promiňte ten výraz.

Skrývají se v tomto krásném bochníku do-
mácího chleba od čtenářky Zuzany Svobo-
dové ořechy? Možná, uvidíme, až ochut-
náme. Moment! Už nic nezbylo...

Že není pečení chleba jen ženskou záleži-
tostí, dokazuje Milan Vybíral z Olomou-
ce, který posvačil nad vydánímMetra.
Tak snad tam nebylo moc špatných zpráv.
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Organizace Entropiq patří
v Česku mezi špičku v espor-
tu. Jeden z jejích zahranič-
ních týmů postoupil na tur-
naj PGL Major Stockholm
ve hře Counter-Strike: Global
Offensive. Ve Švédsku se za tý-
den utká 24 nejlepších týmů
světa o prize pool ve výši dva
miliony dolarů. Výkonný ředi-
tel Entropiqu Daniel Kloud to
přirovnává k účasti na mis-
trovství světa ve fotbale.

Proč je esport poslední
dobou tak populární?

Počítačové hry jsou nejrych-
leji rostoucím segmentem zá-
bavy. Jsou na tom lépe než
film nebo hudba. Čím dál víc
lidí tedy hraje hry a logicky
i přibývají ti, kteří v nich chtě-
jí soutěžit. Právě o soutěžení
ve videohrách je celý esport.

Častá otázka laiků je, proč
se tolik lidí dívá, jak ně-
kdo jiný hraje na počítači?

Primárně vychází fanouš-
kovská základna ze samot-
ných hráčů, kteří se dívají na
ty lepší a okoukávají taktiku
či triky. Zároveň mají esporty
oproti klasickým sportům vý-
hodu, že jsoumladé, moderní
a designované tak, aby bylo
zábavné se na ně dívat. Reál-
ný fotbal je přes sto padesát
let starý design a za celých de-
vadesát minut je vzrušení tře-
ba pět. Pro mnohé je to tedy
nudné. Esport je vymyšlený
tak, aby byl zábavný neustále.

Jak dlouhé zápasy jsou?
Liší se to titul od titulu.

Máme závodní stáj, která jela
minulý víkend šest hodin ve
dvou lidech. Finálové turnaje
některých formátů jsou na tři
vítězné mapy, což může trvat
klidně i pět hodin. Ale třeba
zápasy ve fotbalové hře FIFA
jsou jen na několik minut.

Předpokládám, že před
pár lety nastala doba, kdy
bylo třeba, aby dobré hrá-
če někdo zastupoval. I pro-
to vznikl Entropiq?

Už se to dělo dříve a na do-
mácí scéně je několik stálic.
Nejlepší organizace měly
sponzory i před deseti patnác-
ti lety, ale s rostoucím trhem
si asi před dvěma lety několik
lidí nezávisle na sobě řeklo,
že je to odvětví tak velké, že
má smysl se mu odborně vě-
novat, a vzniklo několik pro-
fesionálních organizací.

Pomohla esportu pande-
mie koronaviru?

Jak se to vezme. Pomohla
v tom, že lidi byli zavření

doma a čím dá víc jich hrálo
hry. Tím se zvětšovala hráč-
ská základna i publikum. Na
druhou stranu se nemohly ko-
nat off-line turnaje, což je pro
nejlepší to nejdůležitější. Pro
organizace jde zase o akce,
kde lze propagovat partnery.

Jak se v prostředí esportu
podepisují noví hráči?

Ve světě je běžné, že nejlep-
ší hráči mají agenty, jako
v normálním sportu, a vyjed-
nává se s nimi o podmínkách.
V Česku to běžné není a fun-
guje to tak, že hráči, kteří se
vlastním úsilím dostanou na
úroveň druhé ligy, přeneseně
řečeno, tak se o ně začnou za-
jímat nejlepší organizace. Po-
dle jejich schopností můžou
získat pod svá křídla někoho,
kdomá velký potenciál.

Podoba s reálným spor-
tem platí i v servisu, který
jim poskytujete?

Ano. U nás bych řekl, že
mají hráči vůbec nejlepší pod-
mínky. Mají rozumné platy,
k dispozici je mentální kouč,
děláme jim nutriční poraden-
ství, staráme se o jejich spán-
kový režim a dbáme i na to,
aby trénovali ve správných
dávkách. Týmoví manažeři
jim zajistí logistiku a vše po-
třebné pro turnaj, aby semoh-
li soustředit jen na výkon.

Mnoho lidí neznalých pro-
středí si může říct, že si ti
kluci jenom hrají na počíta-
či. Co jim na to odpovíte?

Hraní je náročné na soustře-
dění a na psychiku. Pak jsou
ještě motorické dovednosti,
které jdou trénovat a vylepšo-
vat. Ale klíčové je, aby se hrá-
či soustředili po celou dobu
zápasu a aby dokázali praco-
vat s psychikou v různých fá-
zích hry. Je to jako třeba v te-
nisu, když se ti nejlepší hráči
umí soustředit na každý mí-
ček znovu, jako by se hrál
od nuly, i když ten předchozí
prohráli.

Vymáte i zahraniční hráče.
Máme různé sestavy. Náš

nejúspěšnější tým je ve hře
Counter-Strike: Global Offen-
sive a skládá se ze čtyř Rusů
a jednoho Kazacha. Máme sr-
bochorvatskou sestavu ve hře
PUBG a britského hráče ve
FIFA. Také je u nás několik
Slováků a kanadský trenér.
Jsme mezinárodní organizace
a máme evropské ambice.

Čeho vlastně dosáhl váš
rusko-kazašský tým?

Naši kluci se kvalifikovali
na největší turnaj roku, který
se bude hrát příští týden
ve Stockholmu. Sletí se tam
24 nejlepší týmů z celého svě-
ta. Dá se to přirovnat k fotba-
lovému mistrovství světa. Jde
o globální událost, která má
celosvětové publikum.

Jak a kde se vysílají přeno-
sy ze zápasů esportu?

Vysílací práva se blíží
tomu, co známe z tradičních
sportů, ale zatím se nepohy-
bujeme v takových částkách
ani rozsahu pokrytí. Ale stále
vícemédií se zajímá o esporty
a gaming. Třeba na zmíněný
turnaj ve Stockholmu má jed-
na organizace práva vysílat
ho v češtině, což je velká věc.
Nejčastěji se turnaje vysílají
on-line na platformě Twitch,
ale výjimkou nejsou ani tele-
vizní přenosy. PAVEL URBAN

Výkonný ředitel organizace Entropiq Daniel Kloud ENTROPIQ

Entropiq

Česká esportová organizace
založená začátkem roku 2020.

● Zakladatelem se stal pokero-
vý hráč Martin Kabrhel. Vý-
znamným investorem pak
Karel Janeček. Ambasadory
jsou bývalý fotbalista Vladi-
mír Šmicer, uzbecko-český
bojovník MMAMach Mura-
dov. Mezi podporovatele pa-
tří i mnoho influencerů. Více
info na www.entropiq.gg.

www.kosmas.cz

Ajťák potřetí! Tentokrát mezi
láskou a pomstou. Završení
populární série zábavných knih
o ajťákovi známého komika
a spisovatele Lukáše Pavláska.
Náš hrdina se rozhodne pomstít
za všechna příkoří spáchaná na
všech ajťácích světa – a hlavně
na něm samotném. Má vůbec
šanci, aby dobyl z šejkova harému
zpět čarokrásnou Vanessku?
Proč bude chodit sám se sebou?
Rozvrátí jeho sestra organizaci

Al Hrabajda a Kropáček svět
televizních celebrit? Patří
Živočich Karlos do ZOO nebo
na Hrad? A přežije to Brad
Pitt? Do ulic se snáší tajemný
Ajťákoman, aby vám potrhal
bránice. Humor plus láska plus
bláznivá dobrodružství! Čtení
pro všechny dospělé puberťáky.

Předchozí díly:
Z deníku ajťáka, Ajťák vrací úder.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Ajťák potřetí! Tentokrát mezi 
láskou a pomstou. Završení 
populární série zábavných knih 
o ajťákovi známého komika 
a spisovatele Lukáše Pavláska. 
Náš hrdina se rozhodne pomstít 

Al Hrabajda a Kropáček svět 
televizních celebrit? Patří 
Živočich Karlos do ZOO nebo 
na Hrad? A přežije to Brad 
Pitt? Do ulic se snáší tajemný 

TIP NA DOBRÉ 

ROK
AJŤÁKA
LUKÁŠ PAVLÁSEK

O zuřivcích a omluvách
O dnešní společnosti se říká, že je rozdělená jako nikdy
předtím. Je o to větším problémem nezvládaný hněv?
Proč se množí kurzy na zvládání zlosti, a opravdu přibývá
kvůli sociálním sítím agrese? „Náš mozek se vyvinul tak,
aby citlivě vnímal trápení okolí a snažil se je řešit, neboť
utrpení druhých nám nedělá dobře,“ říká psycholog Vla-
dimír Svoboda a dodává: „Hněv pocítíme občas každý
a zároveň máme dojem, že bychom se za něj měli stydět.
Pocit viny, který cítíme po jeho výbuchu, není zrovna pří-
jemný, stejně jako jeho následky – většinou tedy hněv,
zlost a agresi v sobě potlačujeme a dusíme.“ Výzkum
však prokázal, že osoby, které v sobě dusily zlost, měly
mnohem vyšší výskyt kardiovaskulárních onemocnění.
Více čtěte v novém vydání týdeníku Téma.

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

„Hraní je o psychice
a o soustředění“
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Lukáši Matějčkovi
se před zhruba
čtyřmi lety při
túrách po Asii zalí-
bil jeden batoh.
Podobné teď šije
v Kolumbii a Indii.

Po více než čtyřech letech
fungování se česká značka ko-
žených batohů a tašek Ba-
gind pouští do změn.
„Měníme logo, ale také cel-

kovou strategii značky i způ-
sob balení. Slavíme více než
čtyři desítky tisíc zákazníků,
z nichž mnozí se pro Bagind
produkty rádi vracejí. A to
jak na e-shop, tak do čtyř pro-
dejen v Praze, Brně, Ostravě
aOlomouci, které rovněž pro-
jdou designovou proměnou,“
chlubí se pro deník Metro za-
kladatel značky Lukáš Matěj-
ček.
Co se týká obratu, chystá se

Bagind brzy atakovat stamilio-
novou hranici. Ještě před pár
lety se však mladému podni-
kateli o něčem podobném ani
nesnilo. „Před pár lety se mi
při túrách po Asii zalíbil v In-
dii jeden batoh. Objevil jsem
tu malý obchůdek s kožený-
mi výrobky, převážně batohy,
a zjistil, že zde prodavač vyrá-
bí brašny z kůže přímonamís-
tě podle staré rodinné tradi-
ce. Odcházel jsem tedy odtud
nejen s batohem, ale také pod-

nikatelským záměrem. Když
jsem se vrátil domů, rozhodl
jsem se ručně vyráběné bato-
hy z Indie prodávat i v Čes-
ku,“ vzpomíná Matějček, kte-
rý si z onoho Inda udělal ob-
chodního partnera. Majitel
úspěšné firmy nedávno rozjel
také výrobu v Kolumbii.
„Jsme teď variabilnější.

Máme více barev a kromě
kozí kůže šijeme nově z pev-
né tkaniny a hověziny. Ta je
na určité výrobky vhodněj-
ší,“ vysvětluje Matějček. Ces-
tovatelský příběh, jež dal
značce Bagind vzniknout, vy-
práví Matějček pravidelně.
Na happeningu, který pořá-

dal před pár dny v pražských
Holešovicích, tomu nebylo ji-
nak. Při Matějčkových
cestách po Asii nebyla nouze
o dramatické momenty. Na-
příklad byl okraden taxiká-
řem či zatčen policií, která si
myslela, že fotil ambasádu.
„Neustále mi opakovali, ať se
přiznám, z jaké jsem armády.
Vmobilu mi totiž našli videa,
jak střílím na střelnici. Fotky
mé nahé přítelkyně v němna-
štěstí neobjevili,“ směje se
při vzpomínce Matějček.
Protože značka vyznává

hodnoty, mezi které patří
transparentní lokální výro-
ba, poctivost, odpovědný pří-

stup k výrobě i okolí, prozá-
kaznický přístup a přátelství,
které se podle Matějčeka pro-
líná napříč komunikací se zá-
kazníky i samotnými výrob-
ci, projde změnou také web.
„Ten dá nově vyvážený pro-

stor všemnovýmvýrobám, je-
jich specifikům a příběhům
jednotlivých výrobců. Bude
navíc ukazovat novou výrobu
v číslech tak, aby měl zákaz-
ník možnost vidět, co kon-
krétně jeho nákup znamená
pro výrobce, místní komuni-
tu a životní prostředí,“ slibu-
je Matějček.
Značce Bagind pomohlo

na svět také Matějčkovo se-

známení s Václavem Staň-
kem, který založil zlínskou
značku Vasky. Právě on prý
vymyslel název Bagind, tedy
složeninu slova bag – anglic-
ky taška či lidově bágl – a ind
odkazující na zemi původu
většiny výrobků. „Podstatou
Bagindu jemix všeho, co dělá-
me. Máme silný a kvalitně
zpracovaný příběh, nabízíme
originální výrobek v našich
končinách ojedinělý, přistu-
pujeme k zákazníkům trochu
jinak, než to dělá konkuren-
ce, a hlavně dáváme do toho
srdce, což je podstatou každé-
ho dobrého love brandu,“ uza-
vírá Matějček. FILIP JAROŠEVSKÝ

Lukáš Matějček 2x BAGIND Bagind se zabývá ručně šitými batohy. Dává tím práci obyvatelůmměsta Jaisalmer v Indii.

Málem mu ustřelili zadek. Teď
slaví 40 tisíc prodaných báglů

Nová
stanice
pro ženy

Dobrý doktor
21.40

inzerce
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Počasí

„Snad nás
to brzy

nakopne.“

MICHAL P. MATĚJKA
Facebook
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Napište svou bublinu

1. nástroj k sevření
2. louže (mn. č.)
3. řemeslník na oděvy
4. plody palmy
5. hud. strunný nástroj
6. naše měna

7. samec od krůty
8. filmovací zařízení
9. účastnice křtu
10. nákupní taška
11. malá klika
12. zhroucení

• Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuce: PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2021 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo
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Luštěnka

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.15 Osada (8/13)
21.15 13. komnata Jiřího

Vondráčka
21.40 Všechnopárty
22.35 Profesionálové
23.30 Kriminalista III
00.30 AZ-kvíz
00.55 Toulavá kamera
01.25 Objektiv
01.55 Kuchařská pohotovost
02.25 Dobré ráno
04.55 Hobby naší doby
05.20 Sváteční slovo evange-

lické farářky Alexandry
Jacobea

15.50 Německo a studená válka
16.45 Krásné živé památky

(8/16)
17.15 Úžasné zvířecí rodiny

(1/10)
18.05 CoČech, to chovatel II (8/8)
18.20 Heydrich – konečné

řešení (8/44)
18.45 Havana, kubánská kráska
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Borsalino a spol.
21.50 Cervantes
23.55 Desatero hříchů II (4/6)
00.40 Válka všech Francouzů
02.15 Modrá zóna dlouhově-

kosti (4/4)
03.05 Zašlapané projekty

15.55 KriminálkaMiami II (8)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Na lovu
18.20 Ulice (4135)

Seriál (ČR, 2021)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Policie Modrava II (3)

Magická síla.
Krimiseriál (ČR, 2017)

21.30 Kriminálka Anděl III (2)
22.40 Hra peněz
00.25 KriminálkaMiami II (7)
01.20 KriminálkaMiami II (8)
02.15 Odložené případy V (17)
03.15 Na lovu
03.55 Gympl s (r)učením ome-

zeným (27)

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Česko Slovenskomá talent
21.55 Máme rádi Česko
23.40 Ano, šéfe!
00.55 Policie v akci
01.55 Komisař Rex VIII (4)

Proč musí děti trpět. Krimi-
seriál (N/Rak., 2003)

02.55 Jake a Tlusťoch III (15)
Pozdní lítost. Krimiseriál (USA,
1987-1992)

03.55 Policie Hamburk VIII (20)
Zapomenutá pravda. Krimi-
seriál (N, 2014)

05.35 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Top 3 Kitkat chart
14.50 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
16.30 Óčko e-sport
16.40 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
22.00 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Sudoku

TV tipy
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Mimo hru je kvůli
viru dvacet hráčů
Karviné.

Ligová fotbalová asociace
(LFA) odložila na neurčito nej-
bližší dva prvoligové zápasy
Karviné doma s Ostravou
a venku s Bohemians 1905.
Slezané, kterým patří posled-
ní místo v tabulce, jsou z roz-
hodnutí Krajské hygienické
stanice Moravskoslezského
kraje v karanténě kvůli vyso-
kému počtu nakažených
v týmu.
Před sezonou každý klub

poslal třicetičlenný seznam
svého kádru. Řídící orgán sou-
těže může odložit zápas
ve chvíli, kdy je z tohoto se-
znamu kvůli karanténním
opatřením a izolaci nemoc-
ných osob k dispozici méně
než 13 hráčů do pole a jeden
gólman. Karviná má aktuál-

ně mimo 20 hráčů: šest jich
je v izolaci a 14 v karanténě.
LFA proto vyhověla žádosti
klubu o odložení. Slezané
jsou prvním celkem v sezo-
ně, jejichž zápasy musely být
kvůli koronaviru odloženy.
Navíc je téměř jisté, že příští
středu nesehrají ani osmifiná-
le domácího poháru na hřišti
Slovácka. Dosud bylo v tomto
ročníku nejvyšší soutěže odlo-
ženo pouze utkání mistrov-
ské Slavie s Olomoucí, jelikož
Pražané požádali o více času
na přípravu před domácí od-
vetou 3. předkola Ligy mistrů
s budapešťským Ferencváro-
sem.
Kvůli covidu-19 musela

v minulém ročníku do karan-
tény víc než polovina z teh-
dejších 18 prvoligových cel-
ků, odložena byla řada duelů.
Problémy s koronavirem
měly i další týmy, které ale
do izolace nemusely. Všech-
na utkání se dohrála. Před
touto sezonou LFA rozhodla

o tom, že zápasy první ligy se
kvůli případným karanté-
nám budou odkládat jen
do 25. kola. Pak budou muset
týmy k utkání nastoupit, ji-
nak prohrají kontumačně.

Nasadit mohou jakékoli hrá-
če. LFA sáhla k úpravě přede-
vším proto, aby nedošlo k ně-
čemu podobnému jako v roč-
níku 2019/20, kdy se nedohrá-
la nadstavbová skupina o zá-
chranu a nikdo nesestoupil.
Kromě hráčů měl pozitivní

test na koronavirus i sportov-
ní ředitel Karviné Lubomír
Vlk, který v nedělním ligo-
vém utkání v Olomouci na-
hradil na lavičce trenéra Bo-
humila Páníka. Právě ten měl
pozitivní test jako jeden z prv-
ních. Tiskový mluvčí klubu
Adam Januszek ve středu po-
tvrdil, že v realizačním týmu
jsou kromě kustoda a maséra
všichni nemocní.
Karviná jako jediné muž-

stvo v ligové sezoně z 11 utká-
ní žádné nevyhrála a je se
čtyřmi body na posledním
16. místě. Na neuspokojivé
výsledky doplatil již dříve tre-
nér Jozef Weber, který byl
na začátku října odvolán a na
jeho místo přišel Páník. ČTK

Poslední tým tabulky
vynechá dva zápasy

Lubomír Vlk ČTK

Basketbalista Vít Krejčí má
za sebou první start v NBA.
Jednadvacetiletý reprezen-
tant si v dresu Oklahomy při
prohře 86:107 v Utahu při-
psal jeden doskok. Vítězství
se na úvod nové sezony nedo-
čkal ani Tomáš Satoranský
zNewOrleans, který si při po-
rážce 97:117 s Philadelphií
připsal za necelých devět mi-
nut na hřišti po dvou dosko-
cích i asistencích.
Pro Krejčího to byl úplně

první start za Oklahomu, pro-
tože přípravné zápasy zmeš-
kal kvůli problémům s ví-
zem. Poprvé se také v zámoř-
ské soutěži současně předsta-
vili dva čeští hráči. Krejčí se
do hry dostal až v závěru zá-

pasu za stavu 79:103, kdy stří-
dal Dariuse Bazleyho. Obran-
ný doskok zaznamenal zhru-
ba minutu před koncem
po střele Jareda Butlera. Čes-
ký reprezentant stihl za tři
minuty a 14 sekund tři pluso-
vé body, Thunder nicméně
podle očekávání na nejlepší
týmminulé základní části zá-
padu nestačili. S 18 body tým
táhl Shai Gilgeous-Alexan-
der. Na druhé straně nastřílel
22 bodů hvězdný Donovan
Mitchell, Rudy Gobert
k 16 bodům přidal 21 dosko-
ků. Celkem Thunder nasadili
do hry čtyři nováčky. Vedle
Krejčího to byli Jeremiah Ro-
binson-Earl, Tre Mann a Josh
Giddey. ČTK

Zůstanou spolu minimálně do Paříže
Plážoví volejbalisté Ondřej Perušič (vlevo) a David Schweiner spolu budou pokračovat do
olympijských her 2024 v Paříži. Zůstal s nimi trenér Andrea Tomatis a mají dobré podmín-
ky, které jim zajistí bezproblémovou přípravu. Interně se v týmu dohodli na pokračování
spolupráce už po olympijských hrách v Tokiu, kde vinou Perušičova pozitivního testu na
koronavirus přišli o první zápas a vypadli ve skupině. Nejlepší čeští plážoví volejbalisté
mají za sebou životní sezonu. Vyhráli turnaj Světového okruhu v Dauhá, skončili druzí
v Ostravě a před jedenácti dny prohráli až v boji o titul ve finále Světového okruhu
v Cagliari. Patří jim druhé místo ve světovém žebříčku. ČTK

Stejná pozice
Čeští fotbalisté zůstali
po říjnových zápasech
na 31. místě žebříčku re-
prezentací FIFA. Svěřenci
trenéra Jaroslava Šilhavé-
ho figurují na stejné pozi-
ci už třetí měsíc. Pořadí
nadále vévodí soupeř čes-
kého celku ze světové kva-
lifikace Belgie, druhá je

Brazílie a na třetí příčku
poskočila Francie.

Ragby v USA?
Spojené státy americké
chtějí v letech 2027, nebo
2031 pořádat mistrovství
světa v ragby. V Severní
ani Jižní Americe se muž-
ský šampionát zatím ni-
kdy neuskutečnil. ČTK

Starožitnosti
• Mongolské, čínské, japon-
ské, turecké, perské starožit-
nosti i evropské historické
zbraně - koupím.
M:776 35 88 65238872

Krátce

Jasný triumf
Ruská sportovní gym-
nastka Angelina Melni-
kovová je podle očekává-
ní novou mistryní světa
ve víceboji. Při neúčasti
dosavadní královny
Simone Bilesové i její
americké kolegyně
a olympijské vítězky
Sunisy Leeové zvládla
Ruska v Japonsku bez-
pečně roli favoritky.

Kapitán zůstává
Fotbalista Lukáš Hejda
prodloužil smlouvu
s Viktorií Plzeň. Jednatři-
cetiletý střední obránce
a kapitán Západočechů
se aktuálnímu lídrovi
první ligy nově upsal
do června 2024. ČTK

NBA. Premiérově
se dvěma Čechy

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Krátce


